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Abstract

Central to carbon sequestration is the issue of monitoring leakage and
dispersion, to be addressed in this lecture. Possible techniques to 

accomplish this-such as nuclear and seismic methods-will be proposed and
analyzed. Emphasis also will be given to cost issues and technology gaps 

that need to be overcome to store carbon emissions economically in 
underground reservoirs. Various consortia on this topic, including the

Stanford U. Global Climate Energy Project, will be presented. 

Résumé

Au coeur de la séquestration du CO2 se trouvent les problèmes de contrôle 
des fuites et de la dissémination. Certaines techniques - nucléaires et 

sismiques - pourraient être utilisées pour cette surveillance. Ces méthodes
seront présentées et débattues. Les questions de coût et les progrès 

techniques restant à accomplir pour le stockage souterrain des émission de 
carbone feront l'objet d'une attention particulière. Plusieurs consortia 

travaillant sur le sujet tels que Stanford U. Global Climate Energy Project, 
seront présentés. 
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